
Ser gejus Mickevičius. Savi valdybės ad-
ministracijos Stra teginio planavimo ir
in vesticijų valdymo skyriaus vedėja Vik-
torija Abara vičie nė supažin di no įstaigų
vado vus su pro   gra mos tikslais, priorite-
tais, paraiškų rengi mo niuansais, ga li -
mo  mis projektinėmis idėjomis.

Sa   vi valdybės merė Dalia Štrau pai -
tė paragino visus aktyviai dalyvauti
LAT-LIT prog ramoje, pasinaudoti pro-
gramos gali my bėmis įgyvendinti įdo -
mias ir pa trauklias idėjas, plėtojant
paslaugas aplinkotvarkos / ekologijos,
turizmo, socialinės įtraukties, gyvenimo
kokybės gerinimo srityse.
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Administracijos direktorius Sergejus Mickevičius infor-
muoja apie vykdomą veiklą.

Директор администрации Сергей Мицкевич информи-
рует о выполняемой работе.
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Gegužės 31 d. Visagino švietimo,
kultūros ir sporto įstaigų vadovai buvo
sukviesti į savivaldybės didžiąją salę
detaliau susipažinti su dalyvavimo
2014–2020 m. INTERREG Latvijos ir
Lietuvos programoje, skirtoje Latvijos ir

2016 m. birželio 17 d. Visagine vyks Visa -
gino savivaldybės organizuojama tarptautinė
konferencija „Visaginas po AE uždarymo:
augti negalima sustoti“. 

Konferencijoje Visaginas pristatys savo po -
tencialą ir skatins tiek atsakingas ministerijas, tiek uni-
versitetus, tiek įmones, tiek tyrėjus iš naujo atrasti Visaginą ir pasinaudoti
galimybėmis kartu kurti aukštesnės pridėtinės vertės inovacijų grandinę. Tai ne tik
atgaivintų ekonominį aktyvumą Visagine ir regione, bet ir padarytų didžiulę įtaką
nacionalinio produkto augimui. 

Konferencijos metu pranešėjai, t. y. ministerijų, mokslo įstaigų ir verslo įmonių
atstovai iš Lietuvos ir užsienio, pasidalins praktiniais patarimais ir įžvalgomis, kaip
sėkmingai vystytis Visaginui nutraukus Ignalinos AE eksploatavimą.

„Siekiant pokyčio yra būtini ir centrinės valdžios sprendimai, tokie, kaip tikslinio
regiono suformavimas. Reikėtų sukurti motyvacinį paketą universitetams, mokslo
tiriamosioms įstaigoms ir inovatyviam verslui, įkurdinantiems arba perkeliantiems
savo veiklą į Visagino savivaldybės teritoriją. Jei valdžia, verslas ir mokslas įžvelgs
tai ir priims sprendimus – bus padarytas ilgalaikis proveržis ne tik regione, bet ir
šalyje“, – sakė Visagino savivaldybės administracijos direktoriaus pavaduotojas,
konferencijos organizacinės darbo grupės vadovas Sigitas Šiupšinskas. 

Preliminarią konferencijos programą galima peržiūrėti interneto svetainėje
www.visaginas.lt.
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Įstaigos skatinamos rengti projektus

Lietuvos pasienio regionų plėtros ben-
dradarbiavimo skatinimui, projektinėmis
galimybėmis. 

Susitikimą inicijavo Visagino savi -
val  dybės merė Dalia Štraupaitė ir sa vi -
val dybės administracijos direktorius

Visagine organizuojama
tarptautinė konferencija

- Можно ли сообщать на-
селению через газету «В каж-
дый дом» о радиационном
фоне в городе хотя бы раз в
месяц (но по определенным
числам, чтобы люди знали)?

- Уважаемый автор вопроса,
Ваше желание быть проинфор-
мированным о ситуации с радиа-
ционным фоном очень понятно -
ведь живем вблизи ядерных объ-
ектов. Но вся история города по-
казывает, что информация об
уровне радиации в Висагинасе
всегда в открытом доступе. В
такой информации нет недо-

Готовясь к отчетной встрече с жителями по итогам работы
мэра, Совета и директора администрации за 2015 год, руководство
самоуправления обратилось с просьбой к висагинцам задавать во-
просы на темы, которые беспокоят. Такие вопросы поступили. В
сегодняшнем выпуске начинаем публиковать ответы. На вопросы
жителей отвечают руководители самоуправления - мэр Даля
Штраупайте и директор администрации Сергей Мицкевич. 

2016 m. birželio 8 d. įvyko Visagino savivaldybės socialinių rei-
kalų komisijos posėdis, komisijos pirmininkė – Visagino savivaldybės
Sedulinos al. seniūnaitijos seniūnaitė Aušra Andrijauskienė. 

Komisijai buvo pateikti 28 gyventojų prašymai dėl vienkartinės ma-
terialinės pašalpos (iš dalies kompensuoti gydymo ir vaistų įsigijimo
išlaidas, vaikų darželių ir komunalinių paslaugų įsiskolinimams pa-
dengti, paremti grįžusius iš įkalinimo įstaigų ir kitoms būtinoms išlai-
doms). Nuspręsta patenkinti visus prašymus ir skirti 930 eurų paramą.

Komisijos posėdžio metu buvo svarstyti 5 prašymai dėl socia -

linės paramos, iš jų 4 prašymai patenkinti: 2 prašymai – dėl kompen-
sacijos, 1 – dėl socialinės pašalpos, 1 – dėl socialinės pašalpos ir
kompensacijos.

Komisijos nariai taip pat nusprendė pakviesti 31 asmenį atlikti vi-
suomenei naudingus darbus, iš jų: į Socialinės paramos skyrių – 3, į
Aplinkos tvarkymo skyrių – 10, į Visagino socialinių paslaugų centrą
– 6, į Visagino „Gerosios vilties“ progimnaziją – 2, į Visagino
Draugystės progimnaziją – 2, į VšĮ Visagino ligoninę – 2, į VšĮ
Gyvūnų prieglaudą „Padėk man“ – 6. 

Visagine lankėsi „Kurk Lietuvai“ atstovai 

Birželio 2 d. Visagino savivaldybės admi-
nistracijos direktorius Sergejus Mickevičius ir
Strateginio planavimo ir investicijų valdymo
skyriaus vedėja Viktorija Abaravičienė susitiko
su Jaunųjų profesionalų programos „Kurk Lie-
tuvai“ atstovais – Neringa Stropute, Modesta
Kairyte, Rugile Andzikevičiūte ir Emiliu Ružele. 

Susitikimo metu
aptarti įvairūs aktua-

lūs klausimai, kurių svarbiausias – kaip gerinti investicinę
aplinką Visagine išnaudojant regiono potencialą. Visa-
gino savivaldybės administracijos direktorius Sergejus
Mickevičius išreiškė viltį, kad šis susitikimas bus gražaus
bendradarbiavimo pradžia. 

Jaunųjų profesionalų programa „Kurk Lietuvai“ – pir-
moji ir kol kas vienintelė profesinio tobulinimo ir gerosios
užsienio praktikos pritaikymo programa Lietuvoje, kuri
suteikia galimybę jauniems profesionalams savo žiniomis ir idėjomis prisidėti prie
modernios Lietuvos ateities kūrimo.

В Совете развития Утянского региона

Visagino savivaldybės socialinių reikalų komisijos posėdis

статка: данные о радиа-
ционном фоне на террито-
рии города еже дневно
ото бражаются на световом
табло, размещенном на
стеле, установленной на-
против здания админист-
рации самоуправления
(стела с символом само-
управления - «Журавль»
(«Gervė»). Кроме того, та -
кие сведения ежедневно
освещаются на главной
странице интернет-сайта
ИАЭС www.iae.lt. Причем,
на интернет-сайте атом-

ной станции данные аналогичны по-
казываемым на городском табло,
поско льку берутся с датчика, от сле -
жи вающего фон на территории го-
рода. Информация о состоянии
радиационного фона в Висагинасе
также имеется на интернет-сайте
контролирующей организации VA-
TESI.

Средний фон в городе за последнее
время - примерно 10 мкР/час. Напомним,
нормой естественного фона считаются
следующие показатели: естественный
фон радиации 4-15 мкР/час; допусти-
мый фон 16-60 мкР/час. Типичные
значения фона на улице (на открытой

местности) - 8-12 мкР/час, в помещении
- 15-20 мкР/час.

Вряд ли необходимо публиковать
эти данные еще и в газете, но если, по
мнению жителей, существующих ин-
формационных источников недоста-
точно, руководство самоуправления
готово рассмотреть вопрос о посто-
янном обнародовании информации об
уровне радиационного фона в Висаги-
насе на официальном сайте само-
управления www.visaginas.lt

- Здравствуйте! Хотелось бы
узнать, когда все-таки сде лают
велосипедную дорожку от кольца
в 3 микрорайоне до пе рекрёстка
на БСИ? Очень многие люди
ездят по этому маршруту на
велосипедах и зимой, и летом:
кто на дачу, кто на работу до -
бирается.

- Спасибо автору за вопрос. Про-
блема известна. Вернее, хорошо из-
вестна потребность в обустройстве
велодорожки в указанном направле-
нии. Если смотреть шире, то необхо-

димо решать не только вопрос уст -
ройства велодорожки, но посто-
янного, регулярного транспортного
сообщения между городом и про-
мышленной зоной. Эта тема не раз
обсуждалась с представителями
предприятий, расположенных в про-
мышленной зоне, проводился также
и опрос общественности, насколько
необходимо такое сообщение. 

Но сначала о велодорожке. К сожа-
лению, мгновенно решить этот вопрос
невозможно. Нужно определиться с фи-
нансированием, необходимо время на
подготовительные процедуры. Однако
можно порадовать автора вопроса: ра-
бота в этом направлении уже начата. В
самом начале года, когда формиро-
вался бюджет самоуправления на 2016
год, была предусмотрена необходи-
мость выделения средств на разработку
технического проекта по прокладке ве-
лосипедной трассы, проекта по обу-
стройству самой дорожки и прокладке
сети освещения вдоль нее. На эти цели
предусмотрено до 20 тысяч евро. 

Продолжение на 2 стр.

В среду, 8 июня, в Утяне, в зале
заседаний администрации Утянского
районного самоуправления, состоя-
лось заседание Совета развития
Утянского региона (URPT). Висагин-
ское самоуправление на этом засе-
дание представляли мэр Даля
Штраупайте и член Совета Эрландас
Галагуз. Заседание было внеочеред-
ным и состоялось перед выездным
заседанием комитета Сейма по
управлению государством и само-
управлениями.

В повестке URPT были вопросы
по проектам следующей финансовой
перспективы. Например, о формиро-
вании списка проектов Утянского ре-

гиона по мероприятию «Реновация и
развитие систем упорядочения пить-
евого водоснабжения и систем очи-
стки сточных вод». Из висагинских
проектов в этот список включен про-
ект, направленный на модернизацию
городских сетей поставки питьевой
воды. Стоимость проекта 3,7 мил-
лиона евро, исполнитель (предприя-
тие «Висагино энергия») получит от
региона 50 % средств на реализа-
цию проекта.  А также - проект по ре-
конструкции сетей по сбору и
удалению  поверхностных стоков в
районе улицы Висагино (стоимость -
более миллиона евро).

Кроме того, на заседании URPT

были предложены кандидатуры де-
легатов от Литвы в Совет Европы, на
конгресс местной и региональной
власти, в их числе - мэр Висагин-
ского самоуправления Даля Штрау-
пайте.

Обсуждены мероприятия, по ко-
торым уже объявлены приглашения
на подачу проектных предложений.
Это мероприятия по развитию ин-
фраструктуры упорядочения комму-
нальных отходов, актуализации
объектов культурного наследия са-
моуправлений, модернизации ин-
фраструктуры в области культуры,
развитию местных дорог, благо-
устройству окружающей среды. 

Ответы на вопросы жителей
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